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Raport de Cesiune  
pentru perioada 1-30 aprilie 2023 

 
 
Numele clientului: Transgaz 
Obiectul studiului: Informații relevante referitoare la compania Transgaz, angajații acesteia, alte companii din domeniul 
energiei și al gazelor, dar și cu privire la modificări ale legislației din domeniu sau alte informații relevante pentru piața de 
energie și gaze, apărute pe posturile TV naționale și locale, dar și în jurnalele de știri de la diferite radiouri naționale. 
 

22 aprilie 2023 

 

Calificativ: 
 

NEUTRU 

CGT Energy vrea s boicoteze evenimentele mari 
Digi24-19:02 

0min 39s 

 

   
 CGT Energy, principalul furnizor de energie electrică din Franța, 
amenință că va boicota evenimentele majore, precum Festivalul de la 
Cannes, care vor avea loc în perioada următoare din cauza legii 
pensiilor a lui Emmanuel Macron. 
 
VIDEO Digi24 

  

http://5.2.198.101/Gaz/2023/aprilie/22_04/22apr_digi_franta.mp4
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23 aprilie 2023 

 

Calificativ: 
 

NEUTRU 

 
RFIRomânia-

13:04 
1min 46s 

   
Turcia face primele livrări de gaze provenind dintr-un zăcământ din Marea Neagră. În 2020, Turcia a descoperit rezerve de 
gaze în Marea Neagră, la circa 400 de KM de Istambul. La vremea respectivă, preedintele Tayyp Erdogan l-a descris ca fiind 
cel mai important zăcământ de gaze naturale din Istoria Turciei, care va permite Turciei să își asigure securitatea energtică. În 
iunie 2022, Turcia a lansat oficial exploatarea și a început construcția unui gazoduct subacvatic care să îi permită să producă 
10 milioane de metri cubi de gaze pe zi în cursul primei faze și peste 40 de milioane de metri cubi pe zi după darea în 
exploatare și a altor puțuri, potrivit lui Erdogan. 
        

AUDIO RFIRomânia 
 

 

 
 
 
 
 
 
Numele clientului: Primăria Municipiului Cluj-Napoca 
Obiectul studiului: Informații relevante referitoare la primarul Emil Boc, Primăria Municipiului Cluj-Napoca, Consiliul 
Județean Cluj și angajații acestora, partidele politice locale sau alte informații relevante pentru primărie și consiliul 
județean, apărute pe posturile TV naționale și locale, dar și în jurnalele de știri de la diferite radiouri naționale.  
 
 
 
 
 

http://5.2.198.101/Gaz/2023/aprilie/23_04/23apr_rr1304_turcia.mp3
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7  aprilie 

 

Peste 2800 de țineri, din care 290 de absolvenți ai Școlii de Agenți de Poliție Septimiu Mureșan din Cluj-Napoca, au 
depus jurământul de credință față de țară, la eveniment participând oficialități clujene, precum primarul Emil Boc, dar 
și ministrul de Interne, Lucian Bode. Primarul Municipiului Cluj-Napoca le-a transmis absolvenților că ei întruchipează 

valori precum dreptatea, justiția, solidaritatea, siguranța, toleranța și fermitatea în aplicarea legii, valori care permit 
oamenilor să trăiască în pace. 

    ştire cu caracter episodic 

 

O nouă generație de oameni ai legii 

3min 45s 

TVRCluj (18:05) 
caracter neutru  

 

 
 

Un pod provizoriu din comuna Bonțida, realizat peste râul Someș, s-a stricat după doar trei zile de la darea în 
folosință, iar circulația a fost restricționată, asta însemnând că localnicii din zonă trebuie să parcurgă distanțe lungi 

pe rutele ocolitoare. Comuna avea un pod vechi de 60 de ani care prezenta un pericol, iar cel provizoriu trebuia să fie 
folosit până la construcția unui nou pod. Consiliul Județean Cluj a transmis că podul care s-a stricat nu era unul 

public, deschis circulației rutiere, ci un pod provizoriu, de șantier, amenajat de constructor exclusiv pentru folosința 
constrctorului în vederea facilitării și urgentării  muncii la refacerea drumului. 

http://5.2.198.101/video/2023/aprilie/07_04/7apr_tvrcj1805_absolv.mp4


4 

 

    ştire cu caracter episodic   

 

Comuna Bonțida – pod în lucru, legături dificile 

3min 53s 

TVRCluj (17:09) 
caracter neutru  

 

 

22 aprilie 
 

 

 

Politica zilei  – B1TV 

Intervenţie telefonică: Emil Boc, primar Cluj-Napoca 

 

 

http://5.2.198.101/video/2023/aprilie/07_04/7apr_tvrcj1709_pod.mp4
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În cadrul emisiunii s-au discutat următoarele:   

- Emil Boc a declarat referitor la reforma administrativ-teritorială a României că propunerea nu este nouă și că, în 2011, 
împreună cu colegii săi şi cu preşedintele de atunci, Traian Băsescu, au avut pe masă o propunere de reorganizare 
administrativ-teritorială a ţării pe care nu au mai putut-o duce mai departe, din cauza crizei politice de la începutul anului 
2012.  

- Fostul premier a mai menţionat că temele din urmă cu 10 ani încă sunt de actualitate, referindu-se la eliminarea pensiilor 
speciale, interzicerea cumului pensiei cu salariul la stat, etc, și că acum s-a ajuns mai rău deoarece reformele luate acum 
10 ani reforme nu au putut fi păstrate de guvernele anterioare, crezând că sunt rele acele reforme pe care ei le-au propus, 
dar s-a demonstrat că ele sunt corecte. 

- Referitor la reforma administrativ-teritorială a ţării, Emil Boc este de părere că aceasta nu va putea fi oprită în România, 
mai devreme sau mai târziu ea va trebui făcută, însă aceasta nu trebuie făcută în an electoral, fiindcă se pierde esenţa 
discuţiei. Emil Boc mai spune că această reformă administrativă nu poate fi făcută anul acesta sau anul viitor, fiindcă ea 
va fi analizată în context electoral şi se va pierde exact ce trebuie. Acesta mai adaugă că sunt lucruri bune care vor trebui 
păstrate şi va trebui să ne uităm ce trebuie să facem să avem o Românie funcţională. 

- Primarul mai spune că o asemenea reformă administrativ-teritorială a României trebuie făcută imediat după alegerile din 
2024, dar asumate încă de acum.  

- Emil Boc nu este de acord ca reorganizarea teritorială să fie făcută după numărul de locuitori și că trebuie să facem 
analiza funcţională, mai exact să avem administraţie funcţională care să poată oferi populaţiei servicii de bază pe care le 
oferă orice administraţie publică locală, educaţie, sănătate, transport public şi altele; și să îşi poată asigura din veniturile 
proprii pe care  le colectează, funcţionarea minimă a serviciilor de bază pe care trebuie să le ofere cetăţenilor. Acesta mai 
adaugă că pornind de la aceste două principii, vedem exact de câte comune avem nevoie, de câte oraşe, de câte judeţe, 
de câte municipii. 

- Fostul premier a mai afirmat că România încă funcţionează după legi comuniste și că toate celelalte ţări şi-au făcut, într-o 
formă sau alta, reforma administrativ-teritorială a ţării, România fiind oaia neagră a Europei în materie de organizare 
administrati-teritorială a ţării. 

- Referitor la comasarea alegerilor, Emil Boc este de părere că unele alegeri se pot comasa şi a declarat că în 2012, s-a 
intenţionat comasaraea unor alegeri, dar proiectul a fost respins de Curtea Constituţională, însă atunci era o particularitate 
cu totul şi cu totul aparte: deputaţii şi senatorii erau aleşi uninominal, iar acum deputaţii şi senatorii sunt aleşi prin vot de 
listă de prezentare proportional, astfel că legea-ţi dă posibilitatea să candidezi pentru două poziţii, dar alegi una dintre ele, 
dar în cazul în care alegi opţiunea de primar, la deputat merge următorul de pe listă şi nu rămâne mandatul neocupat. 
Acesta mai spune că un argument în defavoarea comasării alegerilor ar fi faptul că ar fi prea multe buletine de vot şi într-
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un timp foarte scurt, însă soluţia pe care ne-a dat-o indirect Curtea Constituţională a fost aceea de a organiza în două zile 
alegerile acestea comasate, sâmbătă şi duminică, pentru a da posibilitate cetăţenilor să poată analiza cele şase buletine 
de vot şi să poată participa la alegeri 

- Edilul mai spune că alegerile locale ar putea fi deodată cu cele parlamentare, deoarece constituţional este posibil, dar 
trebuie să existe o decizie politică accesată la nivelul clasei politice româneşti, să vedem dacă e benefic să avem 4 tipuri 
de alegeri în acelaşi an.  

 

 
 


